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Academic High School Linz 1938–1945 Expulsion and anti-Semitism before and during National Socialism School and
historical appraisal project

 
in German:
Akademisches Gymnasium Linz 1938–1945 Vertreibung und Antisemitismus vor und während des Nationalsozialismus – Schul- und
Aufarbeitungsprojekt

Project

 

Description

The aim of the project is to investigate and appraise relevant contemporary historical aspects of National Socialism for the Academic High School
Linz, Spittelwiese. It is a school project and historical appraisal project. The target groups are primarily the present and future members of the
school (students, teachers, graduates), secondarily the interested public, passers-by and visitors to the school (registration days, open days, public
events). The project has educational components as far as the target group is concerned and educational political elements as far as the choice of
methodical approach is concerned. Beyond this it is a memorial and remembrance project it is dedicated for the first time to the Jewish pupils at
the school and other people persecuted or murdered by the Nazis and forms a basis for signs of remembrance at the school.

in German:
Das Projekt hat zum Ziel, relevante zeitgeschichtliche Aspekte des Nationalsozialismus am und für das Akademische Gymnasium Linz,
Spittelwiese aufzuarbeiten. Beim Projekt handelt es sich um ein Schulprojekt bzw. ein Aufarbeitungsprojekt. Zielgruppe sind primär die aktuellen
und zukünftigen Angehörigen der Schule (SchülerInnen, Lehrkräfte, AbsolventInnen), sekundär die interessierte Öffentlichkeit, PassantInnen und
BesucherInnen der Schule (Einschreibetage, Tag der offenen Tür, Tage öffentlicher Veranstaltungen). Das Projekt hat eine pädagogische
Komponente, was die Zielgruppe anbelangt, und eine bildungspolitische Komponente, was die Wahl des methodischen Zugangs anbelangt.
Darüber hinaus ist es ein Erinnerungs- und Gedenkprojekt, da es sich erstmals den jüdischen SchülerInnen der Schule, darüber hinaus weiteren
durch den Nationalsozialismus verfolgten oder ermordeten Personen widmet, und die Basis für Gedenk- und Erinnerungszeichen usw. in der
Schule schafft.

Applicant

Association for Critial Educational Work and Policies of Dealing with the Past

in German:
Verein für kritische Bildungsarbeit und Vergangenheitspolitik

Location

Austria |  show on map 
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Research

Type

Academic / scientific projects

Funding

National Fund budget

Please note

The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for
publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or
completeness of the information provided.

https://maps.nationalfonds.org/prgis/project/1045?lang=en

